
 

 

ROMÂNIA 

JUDEŢUL ALBA 

COMUNA BLANDIANA 

Localitatea Blandiana, nr. 15 

C.I.F. 4562303 tel/fax. 0258760811, 0258/760738  

E-mail primariablandiana@yahoo.com   

 

PROCES VERBAL 

 

Încheiat astăzi 29.06.2023, în temeiul art.138 alin.(13)–(14) din Ordonanţa de Urgenţă a 

Guvernului nr.57/2019 privind Codul administrativ şi a prevederilor Regulamentului de 

organizare şi funcţionare al consiliului local Blandiana, aprobat prin hotărârea nr. 15/2021, cu 

ocazia şedinţei ordinare a Consiliului local Blandiana ce a avut loc în data 29.06.2023, ora 

10.00 și s-a desfăşurat la sediul acestuia, în sala de şedinţă a Primăriei. 

Procesul verbal conţine sinteza dezbaterilor din şedinţa consiliului local, precum şi modul 

în care şi-a exercitat votul fiecare consilier local în parte.  

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 67 din data de 22.06.2023, în 

temeiul dispoziţiilor art.133 alin. (1) din Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 57/2019, 

privind Codul administrativ, cu modificările şi completările ulterioare.  

Potrivit prevederilor art.134 alin.(2) din Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr.57/2019, 

privind Codul administrativ, cu modificările şi completările ulterioare şi ale art.23 alin.(2) din 

Regulamentul de organizare şi funcţionare al consiliului local Blandiana, aprobat prin 

hotărârea nr.15/2021, convocarea Consiliului local s-a realizat în scris și prin mijloace 

electronice (whatsapp) prin intermediul secretarului general al comunei Blandiana, cu 5 zile 

înainte de data şedinţei, în proiectul ordinii de zi, aprobat prin act administrativ al primarului, 

în invitaţia de şedinţă şi în convocatorul de înmânare a materialelor de şedinţă, regăsindu-se 

toate datele şi informaţiile prevăzute de lege şi regulament cu privire la convocare, înclusiv 

data, ora, locul şi modalitatea de desfăşurare a şedinţei. Odată cu invitaţia la şedinţă şi 

convocatorul de înmânare a materialelor s-au pus la dispoziţia alesilor locali, în format scris, 

pe suport de electronic, toate proiectele de hotărâri aflate pe ordinea de zi, modul de 

repartizare a acestora către structurile din aparatul de specialitate şi comisiile consiliului local. 

Proiectul ordinii de zi, actul administrativ de aprobare a acestuia şi totodată de convocare a 

autorităţii deliberative, precum şi proiectele de hotărâri au fost aduse la cunoştinţă publică, 

prin postarea la sediu şi pe site-ul instituţiei. 

Domnul secretar general al comunei Blandiana, domnul Cunțan Ioan Ovidiu, constată, 

potrivit semnăturilor din lista de prezenţă a aleşilor locali și prin contactarea prin mijloacele 

de comunicare electronice (platforma WhatsApp), că dintr-un număr de 9 consilieri în funcție, 
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9 aleși locali sunt prezenţi în sală și prin intermediul mijloacelor de comunicare electronice 

(platforma WhatsApp – Grupul Consiliul local Blandiana). 

Domnul consilier Ispas Emil, președintele de ședință, declară ședința statutară fiind 

prezențiun număr de 9 consilieri din cei 9 în funcție. 

Domnul secretar general al comunei Blandiana, trece în revistă legislația în materie de 

incompatibilităti si conflict de interese, şi atrage atenţia consilierilor locali să nu ia parte la 

dezbateri şi la vot în situaţia în care s-ar putea afla în stare de incompatibilitate ori conflict de 

interese cu privire la vreunul dintre proiectele de hotărâri aflate pe ordinea de zi şi totodată să 

anunţe la începutul şedinţei o astfel de situaţie. Niciunul dintre consilieri nu a declarat că s-ar 

afla într-o astfel de situație. 

La şedinţă participă de drept:  

Gherman Nicolae - primarul comunei Bladiana  ;  

Cunțan Ioan Ovidiu - secretarul general al comunei Blandiana. 

Participă ca invitată :  

Domnișoara Pîclișan Crinela Elena, inspector în cadrul Compartiment financiar contabil,  resurse 

umane, taxe si impozite locale, arhiva. 

LA PUNCTUL UNU DIN ORDINEA DE ZI - descărcarea Procesului Verbal al Ședinței 

extraordinare din data de 30.05.2023, domnul secretar aduce aminte domnilor consilieri faptul 

că odată cu materialele de ședință comunicate prin intermediul platforma WhatsApp – Grupul 

Consiliul local Blandiana) a fost comunicat și procesul verbal al ședinței și întreabă domnii 

consilieri dacă au observații de făcut pe marginea proiectului. Nu sunt observații și se supune 

la vot procesul verbal al ședinței anterioare. Acesta se aprobă cu 9 voturi „pentru”. 

LA PUNCTUL DOI DIN ORDINEA DE ZI, preşedintele de şedinţă dă cuvântul 

iniţiatorului proiectului de hotărâre, respectiv domnului primar, pentru a prezenta proiectul de 

hotărâre şi referatul de aprobare.  

Domnul primar prezintă proiectul de hotărâre şi referatul de aprobare, și dă citire 

ordinii de zi și o propune spre aprobare, aşa cum aceasta a fost comunicată consilierilor, cu 5 

zile înainte de data şedinţei ordinare. 

 

1. Descărcarea Procesului Verbal al Ședinței ordinare din data de  30.05.2023. 

 

2. PROIECT DE HOTĂRÂRE - privind aprobarea ordinii de zi a ședinței ordinare a 

Consiliului local Blandiana din data de 29.06.2023 - Iniţiator: Primar Gherman 

Nicolae 

 



 

 

3. PROIECT DE HOTĂRÂRE – pentru aprobarea Regulamentului privind procedura 

de înregistrare, evidență şi radiere a vehiculelor pentru care există obligativitatea 

înregistrării, de pe raza administrativ-teritorială a Comunei Blandiana - Iniţiator: 

Primar Gherman Nicolae 

 

4. Întrebări, interpelări, răspunsuri, petiții, probleme de interes local. 
 

Domnul Ispas Emil, preşedintele de şedinţă solicită prezentarea raportului structurii de 

specialitate şi avizul comisiilor de specialitate ale consiliului local.  

Domnul secretar, prezintă raportul compartimentului de specialitate și menționează 

faptul că avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local sunt favorabile. 

 În conformitate cu prevederile art. 135, alin 8 din O.U.G. nr. 57/2019 – privind Codul 

administrativ, cu modificările și completările ulterioare, domnul primar propune 

suplimentarea ordinii de zi cu încă un proiect de hotărâre – este vorba de – Proiectul de 

hotărâre nr. 47/2023 - privind predarea către Ministerul Dezvoltării Lucrărilor Publice și 

Administrației prin Compania Naţională de Investiţii “C.N.I.” S.A.,  a amplasamentului și 

asigurarea condițiilor în vederea executării obiectivului de investiţii „Reabilitare, 

modernizare, extindere și dotare cămin cultural, sat Blandiana, comuna Blandiana, nr. 204 A, 

județul Alba”. 

Domnul secretar menționează faptul că din partea Compania Națională de Investiții a s-a 

primit o adresă care solicită trimiterea hotărârii consiliului Local Blandiana de predare a 

amplasamentului. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi - suplimentate .  

 Se aprobă cu 9 voturi „pentru”. Se adoptă hotărârea Consiliului local nr. 43/2023. 

 

LA PUNCTUL TREI DIN ORDINEA DE ZI, preşedintele de şedinţă dă cuvântul 

iniţiatorului proiectului de hotărâre, respectiv domnului primar, pentru a prezenta proiectul de 

hotărâre şi referatul de aprobare.  

Domnul Ispas Emil, preşedintele de şedinţă solicită prezentarea raportului structurii de 

specialitate şi avizul comisiilor de specialitate ale consiliului local.  

Domnul secretar, Cunțan Ioan Ovidiu, prezintă raportul compartimentului de specialitate 

și menționează faptul că avizele comisiilor de specialitate ale Consiliului local sunt favorabile. 

Discuţii: domnul secretar trece în revistă principalele prevederi ale pentru aprobarea 

Regulamentului privind procedura de înregistrare, evidență şi radiere a vehiculelor pentru care 

există obligativitatea înregistrării, de pe raza administrativ-teritorială a Comunei Blandiana, 

precum și faptul că pentru acesta a fost obținut Avizul nr.4263440 /22.05.2023 al Ministerului 



 

 

Afacerilor Interne – Direcția Regim Permise de Conducere şi Înmatriculare a Vehiculelor Alba, înregistrat 

la Primăria Comunei Blandiana sub nr. 1705/08.06.2023. 

Domnul primar dorește să menționeze faptul că pentru parcurgerea procedurii de 

înregistrare este nevoie de carte de identitate a vehiculului întrucât din discuțiile cu 

reprezentanții Poliției în cazul vehiculelor furate daca exista carte de identitate acestea nu pot 

trece de filtru înregistrării. 

Domnul secretar general dă citire art. 8 lit. d din cadrul Regulamentului care prevede 

obligatoriu existența cărții de identitate a vehiculului , inspecției tehnice periodice precum și a 

poliței RCA. 

Domnul consilier Itu Ioan Emil – dorește să știe dacă cu un astfel de vehicul înregistrat 

se poate merge pana la Alba Iulia.  

Domnul secretar menționează că dreptul de a circula pe drumurile publice pentru 

vehiculele înregistrate este doar pe raza unității administrativ teritoriale unde a fost înregistrat. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre.  

Domnul Itu Ioan Emil – îți pune problema modalității de efectuare a inspecției tehnice 

periodice pentru astfel de vehicule, iar domnul secretar menționează faptul că sunt furnizori 

care pot presta aceste servicii la domiciliu beneficiarilor sau este varianta transportului pe 

platformă. 

Domnul primar confirmă posibilitatea furnizorilor de a se deplasa la domiciliul 

beneficiarilor pentru efectuarea inspecției. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre 

Se aprobă cu 9 voturi „pentru”. Se adoptă hotărârea Consiliului local nr. 44/2023 

LA PUCTUL PATRU DIN ORDINEA DE ZI , preşedintele de şedinţă dă cuvântul 

iniţiatorului proiectului de hotărâre, respectiv domnului primar, pentru a prezenta proiectul de 

hotărâre şi referatul de aprobare.  

Domnul primar prezintă proiectul de hotărâre - privind predarea către Ministerul 

Dezvoltării Lucrărilor Publice și Administrației prin Compania Naţională de Investiţii 

“C.N.I.” S.A.,  a amplasamentului și asigurarea condițiilor în vederea executării obiectivului 

de investiţii „Reabilitare, modernizare, extindere și dotare cămin cultural, sat Blandiana, 

comuna Blandiana, nr. 204 A, județul Alba”.  

Discuții: domnul primar menționează faptul că la stadiul actual sunt 218 mp , iar prin 

extindere construcția va ajunge la un număr de peste 600 de mp, iar capacitatea Căminului 

cultural va creste considerabil de la actuala situație de aproximativ 150 de persoane până la 

aproximativ 400 de persoane putând a se organiza nunți. 



 

 

Domnul consilier Itu Ioan Emil – dorește să menționeze faptul că față de situația 

anterioară, în prezent sunt alte standarde în ceea ce privește organizarea unui eveniment de 

gen nunta și dorește să știe daca proiectul tehnic prevede băi și toalete moderne, separate și 

calibrate pentru noua capacitate de primire. 

Domnul primar Nicolae Gherman – menționează faptul că proiectul prevede inclusiv 

grupuri sanitare pentru persoanele cu handicap, fiind obținute toate avizele. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre 

Se aprobă cu 9 voturi „pentru”. Se adoptă hotărârea Consiliului local nr. 45/2023. 

 

LA PUCTUL CINCI DIN ORDINEA DE ZI ,  Întrebări, interpelări, răspunsuri, 

petiții, probleme de interes local. 

 

Domnul primar – aduce la cunoștința domnilor consilieri faptul că a fost solicitat către 

Sucursala Cugir CTTA Apă Alba – să se tragă o conductă de alimentare cu apă în locul numit 

Luncă , lângă fântână, pentru locuitorii comunei , deținători de terenuri care nu au de unde a 

se alimenta cu apă. Va fi montato cișemea, un apometru și se va plăti pentru aceasta apă. A 

fost efectuat acest demers întrucât fântâna din zonă a secat și persoanele au făcut sesizări în 

acest sens. De asemenea domnul primar dorește să menționeze faptul că nu va cost foarte mult 

aceasta investiție întru șantul pentru conductă va fi săpat în regie proprie. 

De asemenea domnul primar dorește să menționeze faptul că cei de la CTTA Apă vor să 

mai facă unele foraje pentru ca nu este suficient debit și unele baraje așa cum a informat 

domnul director al Sucursalei Cugir al CTTA Apă, domnul Târlea. 

În altă ordine de idei – domnul primar dorește să menționeze faptul că prețul la apă a 

crescut cu un leu. și nu este de acord cu aceasta majorare întrucât spre deosebire de alte 

comune , UAT Blandiana folosește apă din captări proprii și ar trebui să fie alt preț. 

Domnul primar a menționat și argumentele oferite de către furnizorul de apă. 

Domnul consilier Popa Lucian Emil – menționează faptul că beneficiarii – comunele nu 

pot comenta la prețurile de furnizare a apei, prețul fiind practic impus și că deocamdată nu 

este scumpă apa. 

Domnul primar dorește să menționeze faptul că din cauza faptului că locuitorii din 

comuna mai iriga în grădini , în comuna Blandiana este o problema cu sistemul de alimentare 

cu apă lucru conformat și de către domnul consilier Ispas Emil – președintele de ședință. 

Domnul primar –  aduce la cunoștința domnilor consileri faptul că din partea SC. CTTA 

APĂ – Sucursala Cugir , s-a solicitat buldoexcavatorul proprietate a comunei Blandiana , 



 

 

pentru săparea unui șanț până langă pădure pentru realizarea de captări suplimentare și pentru 

sabilirea unor parametri. 

Domnul consilier Vasile Gavrilă – sugerează domnului primar să le prezinte celor de la 

Sucursala Cugir a SC CTTA Apa – a izvorul de la ”Solița”. 

Domnul Primar – Nicolae Gherman – prezinta în continuare unele aspecte tehnice ale 

rețelei de alimentare cu apă ( a noilor captări). 

În legătura cu proiectul de modernizare a iluminatului public – domnul primar menționează 

faptul că s-au terminat de montat lămpile aferente luminatului public de la „Troiță”, iar în 

continuare domnul primar dorește să știe care este părerea domnilor consilieri legat de faptul 

că ar trebui montat un parapet pe partea cu valea pe o lungime de aproximativ 100 de m 

șingura probleme fiind costul destul de ridicat. 

Domnul consilier Popa Lucian Emil  - este de părere că este un câștig din punct de 

vedere estetic, dar și din punct de vedere al siguranței rutiere. 

În continuarea discuțiilor , domnul primar menționează faptul că s-a continuat activitatea 

de curățenie a nivel de comună inclusiv prin toaletarea unor sălcii care afectau siguranța 

circulației. 

Domnul consilier Ispas Emil – dorește să menționeze faptul că același lucru – toaletarea 

trebuie avut in vedere și la salcia din zona Postului de Poliție din Blandiana, iar domnul 

primar este de părere că este responsabilitatea celor din cadrul Postului de Poliție dar că 

trebuie întrebați în legătură cu acest demers. 

Domnul primar dorește să atragă atenția vis a vis de plantarea unor arbori de talie mare 

(nuci ) în zona de protecție a drumului județean, această situație fiind o veritabilă sursă de 

pericol pentru siguranța circulației. 

În legatură cu siguranța circulației pe drumul județean DJ 107 A - Vurpăr – Blandiana , 

domnul secretar Cunțan Ioan Ovidiu – în calitate de persoana care parcurge zilnic acest traseu, 

atrage atenția asupra unei porțiuni a acestui drum în localitatea Mereteu , nr. 33 unde se pare 

că este o casa părăsită și unde vegetația este foarte extinsă încât opturează o parte buna din 

banda de pe sensul de mers Mereteu – Blandiana și este de părere că trebuie întreprinse unele 

demersuri prin Primăria Vințu de Jos. 

Domnul consilier Ispas Emil – este de părere că pe lângă demersuri la Primăria Vințu de 

Jos ,  ar trebui și către Poliție făcute unele sesizări. 

Domnul consilier Itu Ioan Emil ar dori să știe dacă pentru branșarea la rețeaua de 

alimentare cu energie electrică subterană sunt unele normative  



 

 

Domnul Primar – Nicolae Gherman dorește să menționeze faptul că o firmă de profil știe 

ce e de făcut și cum se poate rezolva o astfel de situație, în sensul de a obține avize și 

autorizații. 

Domnul primar mai solicită încă o data acordul domnilor consilier daca să înceapă 

demersurile pentru achiziția de parapet care să fie montat în zone cu risc de accidente, airt 

domnii consilieri sunt de acord. 

Nemaifiind discuții domnul consilier Ispas Emil , preşedinte de şedinţă și domnul secretar, 

Ioan Ovidiu Cunțan, mulţumesc doamnelor și domnilor consilieri pentru prezenţă şi declară 

închise lucrările şedinţei. 

S-a încheiat prezentul proces verbal într-un exemplar care va fi afişat la panoul public şi pe 

site-ul Primăriei, după aprobarea acestuia în următoarea ședință a consiliului local Blandiana.   

Epuizându-se punctele înscrise pe ordinea de zi, preşedintele de şedinţă declară şedinţa 

închisă. 

 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                SECRETAR GENERAL AL U.A.T. 

           Consilier local                                                       Ioan-Ovidiu CUNȚAN   

             Emil ISPAS 
 

 

 

 

 


